



關於苗圃行動

About Us

「苗圃行動」於 1992 年在香港註冊成立，是一個非宗教、非政治、非牟利的慈善機構。我們以促進中國教育為宗旨，透過一系列實際行動，幫助中國貧困或殘障學生完成學業，重建符合安全規格的校舍及設施，以及提高教師的教學素質。我們強調「實地考察、直接資助、長期跟進」，並分開籌募助學捐款及運作經費，使捐款得以善用。我們每年均舉辦「挑戰 12 小時」、「行路上廣州」、「助學長征」、「茶馬古道」和「單車助學行」等大型籌款活動，積極推廣助學訊息。因應社會變化，我們近年開展了「多元助學」模式，從重點支援硬件設施，轉移到特殊教育、師資培訓、學生資助和學校及設施興建四大範疇，讓所得的善款和資源發揮最大的效益。

Established in 1992, Sowers Action is a non-religious, non-political and non-profit-making charitable organization in Hong Kong, committed to promote education aid in rural China by helping poor or disabled students to complete their education, reconstructing schools and facilities that fulfill safety regulations and improving the quality of teacher training. Emphasizing "On-site Assessment, Direct Subsidy and Long Term Follow-up", we raise funds for education aid and operational expenditure separately to ensure donations are used effectively. Major fundraising events, including "Challenging 12 Hours Charity Marathon", "Walk to Guangzhou", "Long March for Education", "Ancient Tea Horse Route Expedition" and "Cycling for Education", are held annually to raise public awareness. In response to the nation's changing needs, we have adopted an approach of "multipurpose educational aid", extending our focus from hardware facilities to four major areas: special education, teacher training, student sponsorship, and school construction and facilities, with the aim of fully utilizing our donations and resources.



足跡遍佈 16 個
省，243 個 縣，
總資助額逾 3 億
9 仟萬人民幣。

Visited **243** counties
in **16** provinces,
with a total subsidy
of more than **¥390**
million.

歷年總資助數字

Subsidies over the Years



師資培訓

Teacher Training

累計資助教師：超過 **2.4** 萬人次

Total number of participants: **24,000+**



學生資助

Student Sponsorship

累計資助中小學生 **28.9** 萬人次，大學生逾 **450** 人次

Total number of sponsorship: **289,000** primary and secondary students and **450+** university students



特殊教育

Special Education

重建 **3** 所特殊學校和 **1** 所宿舍

培訓教師：**400+**

照顧孤兒：**110+**

Rebuilt **3** special schools and **1** dormitory

Teacher Training: **400+**

Orphan Care: **110+**



學校及設施興建

School Construction and Facilities

重建超過 **1,250** 所學校和師生宿舍

資助 **369** 項學校設施

Reconstructed more than **1,250** schools and dormitories for students and teachers

Sponsored **369** school facilities